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In de nieuwe doorlopende leerroute naar het 
mbo 2-diploma Hospitality-medewerker volgen 
vmbo-leerlingen in de zomervakantie na hun 
examens alvast drie mbo-keuzedelen, om daarna 
in één schooljaar hun mbo2-diploma te halen. De 
leerlingen/studenten zijn tijdens dat jaar een dag per 
week op Yuverta in Naarden. Op die dag staan de 
algemene vakken ingeroosterd: Nederlands, Engels, 
Burgerschap, het mentoruur en ondersteuning. 
Daarnaast hebben ze een vakdag en een praktijkdag 
op de kleinschalige Mediapark-vestiging van MBO 
College Hilversum, waar ze onder meer lessen over 
warenkennis en vaktechnieken volgen. Twee dagen 
per week lopen ze stage. Na een jaar ronden ze het 
traject af met het mbo 2-diploma en daarna kunnen 
ze eventueel doorstromen naar een mbo 3- of 
4-opleiding. 

Julia Nieuwenhuis-Wever, directeur van Yuverta 
Naarden: “De route is bedoeld voor leerlingen die 
twijfelen over een vervolgopleiding en zich eerst nog 
breed willen oriënteren, maar ook voor leerlingen die 

nog wat extra begeleiding nodig hebben, of voor wie 
de overstap naar een groot mbo gewoon een beetje 
eng is.”

Huib Kabel, coördinator koksopleidingen bij MBO 
College Hilversum: “Deze niveau 2-opleiding leidt 
op tot het diploma Kok of Gastheer/gastvrouw. De 
meeste leerlingen die zich nu voor de route hebben 
ingeschreven, kiezen een van de twee, de verdeling 
is ongeveer 50-50. Twee leerlingen weten al dat ze 
allebei de diploma’s willen halen, dat kan ook.” 

Waarom is gekozen voor een route naar 
Hospitality-medewerker?
Huib: “We hebben in de aanloopfase gedacht aan 
leerlingen die nog niet precies weten wat ze willen 
worden. Tijdens de opleiding Hospitality-medewerker 
leren de studenten veel vaardigheden die je overal 
kunt gebruiken, zoals gesprekken voeren, de telefoon 
aannemen en algemene sociale vaardigheden. Op 
het MBO ontwikkelen studenten zich snel, na een 
jaar weten ze meestal beter wat ze willen. Ik ben een 
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horecaman, ik hoop natuurlijk dat ze in de horeca 
blijven. Maar ze kunnen na deze opleiding ook andere 
kanten op.”

Julia: “Dan hebben ze in ieder geval een mbo2-
diploma en een startkwalificatie. Dat geeft rust.”

Hoe maakt deze doorlopende leerroute de 
overstap vmbo-mbo kleiner?
Huib: “De leerlingen zijn straks één dag per week op 
hun vertrouwde vmbo-school, de rest op de locatie 
van MBO College Hilversum in het Hilversumse 
Mediapark, een kleinere locatie dan de hoofdlocatie. 
Er zijn veel minder prikkels dan op een grote MBO-
locatie. 

Daarnaast is er extra begeleiding. De groep krijgt 
drie mentoren: een vanuit de twee vmbo-scholen, 
De Brink en Yuverta, en een vanuit het MBO College 
Hilversum. Die eigen mentoren kennen de leerlingen 
al goed, de MBO-mentor kan zijn of haar netwerk 
gebruiken om passende stages te vinden. Door de 
intensievere begeleiding is er ook meer maatwerk 
mogelijk. Een van de leerlingen die binnenkort met 
de route start, wil bijvoorbeeld doorstromen naar 
de mbo 4-opleiding Horecamanagement. We gaan 
regelen dat ze tijdens de leerroute alvast een aantal 
onderdelen Duits kan volgen, zodat ze straks zonder 
achterstand aan de Duitse lessen begint.”

Levert de route voor de leerlingen ook 
tijdwinst op?
Julia: “Voor basisleerlingen is het een verkorting: ze 
doen een jaar over het mbo 2-diploma, in plaats van 
twee jaar. Voor kaderleerlingen die vanaf het vmbo 
direct zouden doorstromen naar een mbo 4-opleiding 
is het geen verkorting.”

Huib: “Zij kunnen wel vrijstellingen krijgen. Als je 
bijvoorbeeld goed bent in Engels, Nederlands of 
rekenen kun je tijdens de route al een examen doen 
op niveau 4. Leerlingen die willen doorstromen naar 
de mbo 4-opleiding Leidinggevende keuken kunnen 

na deze route starten in leerjaar 2, in plaats van 
leerjaar 1.”

Julia: “De route is voor hen dus niet sneller, maar ze 
hebben wel de garantie dat ze na een jaar een mbo 
2-diploma hebben, en daarmee een startkwalificatie.”

De leerlingen leveren wel na hun vmbo-
diploma vijf weken zomervakantie in. 
Huib: “Toen ik bij de eerste voorlichtingsavond zei: 
‘Bij dit traject kom je in juni gewoon naar school’, 
waren leerlingen in eerste instantie niet enthousiast, 
maar toen duidelijk werd dat dat voor bbl-leerlingen 
een jaar tijdwinst op kan leveren, zag je ook de ouders 
opveren: ‘Je gaat vijf weken naar school en je hebt 
een jaar tijdwinst!’

Julia: “We doen op deze manier ook iets aan het 
zomerlek.”

Huib: “Voor veel leerlingen betekent de lange 
zomervakantie vooral een afspraak met Netflix, 
ze komen er niet beter uit. We hebben wel goed 
nagedacht over welke lessen we in die vijf weken 
aanbieden. We hebben besloten om vooral leuke 
dingen te gaan doen. Dus geen Nederlands of 
rekenen, maar mbo-keuzedelen, waarbij de leerlingen 
drie dagen in de week echt praktische lessen volgen 
bij mbo-docenten. Ze gaan bijvoorbeeld Aziatisch 
koken, siergebak of een vlechtbrood bakken, of een 
Baopao of rendang maken.”

De voorbereidingen voor deze route duurden 
ruim twee jaar. Waar ging de meeste tijd in 
zitten? 
Julia: “Je moet met elkaar kennismaken, uitzoeken 
wat er bij een doorlopende leerroute komt kijken 
en waar je op moet letten. Dan is er de route zelf: 
achteraf lijkt alles heel logisch, maar onderweg zijn er 
nog veertig andere varianten die je kunt overwegen. 
Het kost ook tijd om uit te zoeken wat juridisch wel en 
niet mag. Al viel dat laatste uiteindelijk mee: we kozen 
ervoor om de leerlingen hun mbo 2-diploma bij ons 
op Yuverta Naarden te laten halen en daardoor vielen 



3
tekst Anne Wesseling    fotografie Hetty van Oijen    website www.sterkberoepsonderwijs.nl

veel juridische haken en ogen weg.” 
Huib: “Wat in het hele proces wel belangrijk is, is de 
creativiteit en durf van de schoolleiding die zegt ‘We 
gaan het gewoon dóen’. We hebben steeds gezegd: 
het mag niet mislukken op geld of op de locatie.”
Julia: “Er ligt ook een maatschappelijke druk op. 
Natuurlijk zijn er extra kosten, maar als studenten 
uitvallen, kost het uiteindelijk meer.”

Na drie jaar voorbereiding gaat de eerste 
groep nu echt van start. Spannend?
Julia: “Alles is zo goed voorbereid dat ik geen heikele 
punten zie. Ik ben vooral benieuwd: halen ze het 

eerste jaar, of gaan er tóch leerlingen uitstromen? We 
hopen natuurlijk dat ze straks zo enthousiast zijn over 
deze route, dat ze de nieuwe lichting leerlingen erover 
kunnen vertellen. Onze docenten die straks les gaan 
geven aan de mbo’ers zijn in elk geval enthousiast. 
Dat geldt ook voor de ouders. Er waren al die vroegen: 
‘Kun je dit niet voor álle opleidingen doen?’ 
Huib: “Ja, dat kan!”

Julia: “Vanuit het onderwijs op onze groene school 
zou bijvoorbeeld een route naar een zorgopleiding 
ook mooi aansluiten. Daar moeten mogelijkheden 
liggen, dus wie weet!”


